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PROTOKÓŁ  Nr XLVI/2010 
XLVI sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 sierpnia 2010 roku. 

 
 
Sesja odbyła się w świetlicy Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 14 oo – zakończono o godzinie 15 30 
 
XLVI sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- 
Przewodniczący Rady Gminy. 
 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XLVI sesji. Na stan 
ustawowy  15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 
Nieobecny: radny Bogdan Barcik 
                     radny Ryszard Patzwald 
 
W sesji ponadto uczestniczyli: 
 

1.  Pan Józef Gutowski   - Wójt Gminy 
2.  Pan Sławomir Słupczyński  - Zastępca Wójta Gminy 
3.  Pani Małgorzata Kubic        - Sekretarz Gminy 
4.  Pani  Małgorzata Zdunek - Skarbnik Gminy 
5.  Pani Dorota Czerkies             - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
6. Pani Krystyna Łapacz                    - Dyrektor SP w Straszewie 
7.  Pan Roman Król                             -  Kierownik ZB Pomezania 
8.  Pan Roman Zbróg                          - Dyrektor GOK 
9.  Pan Adam Mączyńśki                - Kierownik GOPS w Ryjewie 
10.  Pan Adam Czołba                          - Radca prawny 
11. Pan Krzysztof Zelmański              - Członek OSP w Ryjewie 
12. Pan Wojciech Chmiel                    - Członek OSP w Ryjewie  
13. Pan Stanisław Ścisłowski              - Członek OSP w Straszewie 
14. Pan Marcin Bednarz                      - Członek OSP w Benowie        

 
 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek  obrad przesłany radnym. Nie 
wniesiono żadnych propozycji zmian do odczytanego porządku. Porządek  obrad przyjęto 
jednogłośnie w brzmieniu: 
   

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja o realizacji zadań przez Zakład Budżetowy „Pomezania”. 
5. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 

2010r. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na czas 

oznaczony do 3 lat  (w drodze   kolejnych umów dzierżawy zawieranych pomiędzy 
tymi samymi stronami, których przedmiotem są te same nieruchomości) 
nieruchomości    niezabudowanych stanowiących mienie komunalne. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 
2010. 

8. Informacja Wójta o działalności w okresie między sesjami.  
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z XLV  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XLV 
nadzwyczajnej sesji z dnia 15 lipca 2010 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie 
Gminy w Ryjewie. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec 
faktu, iż nie było żadnych uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła 
jednogłośnie protokół  Nr XLV z sesji Rady Gminy z dnia 15 lipca 2010 roku. 
 
Przewodniczący Rady wraz z Wójtem Gminy Ryjewo z uwagi na zebranych na 
posiedzeniu Członków Ochotniczej Straży Pożarnej przekazali podziękowania złożone 
przez Prezesa Rady Ministrów Pan Donalda Tuska oraz Ministra Spraw Wewnętrznych i 
Administracji Pana Jerzego Millera  za pracę i wysiłek włożony w walce z żywiołem. 
 
Pan Krzysztof Zelmański podziękował w szczególności społeczeństwu, które zawsze 
służy pomocą jednostkom OSP jak również zapewnił, że działania ratunkowe będą nadal 
wykonywane z tak dużym zaangażowaniem jak do tej pory.  
 
Ad.4. Informacja o realizacji zadań przez Zakład Budżetowy „Pomezania”. 
 
Informacje przedstawił Pan Roman Król i stanowi ona załącznik Nr 4 do protokołu.  
Pan Roman Król poinformował, iż w I półroczy 2010r. Zakład Budżetowy „Pomezania”   
największe środki wydał na zakup dodatkowej sprężarki na Stacje Uzdatniania Wody w 
Ryjewie, naprawę awarii wodociągu w pobliżu przejazdu kojowego w Ryjewie oraz 
rozmrażanie odcinków wodociągu.  Ponadto Zakład na bieżąco wykonywał usługi w 
zakresie zbiórki i wywozu nieczystości komunalnych. Realizowane nadal było 
porozumienie zawarte z Wójtem Gminy dotyczące oczyszczania ulic. W ramach 
monitoringu wysypiska śmieci w Jałowcu w I kwartale wykonane zostało badanie wód z 
piezometrów, których wyniku są pozytywne.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do przedstawionej informacji.  
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Radny Jerzy Paradowski zapytał, kiedy zostanie rozwiązana sprawa z ciśnieniem wody w 
Trzcianie, gdyż od początku kadencji jest ten temat poruszany prawie na każdy 
posiedzeniu i nic w tej sprawie nie zostało zrobionego? 
Pan Roman Król odpowiedział iż cały czas monituje do PWiK i do jego wiceprezesa Pana 
Nowaka ale nie jest w stanie nic więcej wyegzekwować. PWiK w Kwidzynie stwierdził, 
iż sprawdzane było ciśnienie wody w Trzcianie i jego wysokość jest w normie dlatego nic 
w tej sprawie nie chcą zrobić.  
Przewodniczący Rady dodał iż przy którejś rozmowie na Komisji był poruszony ten 
problem podano, że normy ciśnienia wody wynoszą od 0,8 a w Trzcianie ciśnienie wynosi 
ok. 2,2 więc nie jest ono najniższe dlatego trudno coś w tej sprawie więcej zrobić. 
 
Wobec braku dodatkowych pytań Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione 
informacje.    
 
Ad.5. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 
2010r. 
 
Informację przedstawił  Wójt Gminy Ryjewo. Informacja stanowi załącznik Nr 5 do 
protokołu.  W I półroczu 2010 roku głównym źródłem dochodów gminy stanowiła 
subwencja ogólna, która stanowiła 53,5% dochodów. Największe wpływy z dochodów 
własnych stanowiły środki  z podatku rolnego, leśnego i od środków transportowych. 
Zaległości w podatku wynoszą ok. 400 tyś. zł.  Dochód gminy w I półroczu w porównaniu 
z dochodem za I półrocze 2009 roku wzrósł o 14%.  
Wydatki w I półroczu wyniosły 7.359.001,35 zł co stanowi 44,1% zaplanowanych w 
budżecie na 2010 rok wydatków. W ramach wydatków bieżących przeznaczono środki na 
utrzymanie 5 jednostek budżetowych gminy do których zaliczają się min. szkoły. 
Realizacja wydatków gminy za I półrocze 2010 roku polegała głównie na finansowaniu 
gminnych jednostek organizacyjnych.  
  
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do przedstawionej informacji.  
Radny Jerzy Paradowski zauważył iż brak jest konsekwencji w działaniach bo tak np. 
przy realizacji GOK i filii w Trzcinie  pełniony nad ta inwestycja nadzór nie spełnił 
swoich wymagań gdyż do tej pory nie wykonano poprawek, które zgodnie z umowa miały 
być wykonane.  
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż wykonawca dobrze wie o tym, że ma te poprawki 
wykonać. Jest trudny kontakt gdyż na wysyłane pisma nikt z firmy nie odpowiada. 
Wykonawca dostał zawiadomienie o terminie w którym ma to zrealizować jeśli tego nie 
wykona weźmiemy firmę z wewnątrz, która te poprawki wykona a wykonawca będzie 
musiał za to zapłacić.  
 
Radna Barbara Wolak zauważył iż najbardziej martwią radnych nieściągnięte należności z 
tytułu podatków. Kwota ta z roku na rok praktycznie się zwiększa. 
 
Przewodniczący Rady dodał iż niestety ale nic więcej jako Gmina nie jesteśmy w stanie 
zrobić gdyż windykacja prowadzona jest prawidłowo a większość spraw zostaje u 
komorników, ze względu na niemożliwość wyegzekwowania długu.  
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Wobec braku dodatkowych pytań Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione 
informacje.    
 
 
Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na czas 
oznaczony do 3 lat  (w drodze   kolejnych umów dzierżawy zawieranych pomiędzy 
tymi samymi stronami, których przedmiotem są te same nieruchomości) 
nieruchomości    niezabudowanych stanowiących mienie komunalne. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLVI/323/10 z dnia 30 sierpnia  2010 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie na czas oznaczony do 3 lat  (w drodze   kolejnych umów dzierżawy 
zawieranych pomiędzy tymi samymi stronami, których przedmiotem są te same 
nieruchomości) nieruchomości    niezabudowanych stanowiących mienie komunalne. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 7 Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady 
Gminy Ryjewo z  dnia  29  grudnia 2008 roku  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  
gminy  na rok 2009. 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Skarbnik Gminy, która wyjaśniła iż zgodnie z rozmowami 
na posiedzeniach komisji uwzględniono w uchwale: 
w załączniku Nr 1: 
-w dziale gospodarka mieszkaniowa 4.500,00 zł na zakup piecy centralnego ogrzewania w 
ilości szt. 3 do mieszkań komunalnych oraz 4.500,00 zł na ich  montaż, 
- w gospodarce komunalnej 7.500,00 zł na naprawę kanalizacji w miejscowości 
Watkowice  
- w dziale transport i łączność zwiększono dochody o środki z dotacji  otrzymanej z 
państwowych funduszy celowych o 70.000,00 zł na remont drogi ul. Łąki w Ryjewie 
jednocześnie zwiększając wydatki o tę kwotę, 
w załączniku Nr 2:  
- w dziale transport i łączność dokonano przeniesień 14.000,00 zł z czego 4.000,00 zł 
stanowią środki przeniesione z działu Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego na 
remont dróg gminnych, 10.000,00 zł stanowią środki, które przekazaliśmy gminie 
poszkodowanej w powodzi na remont dróg jako dotację celową.   
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i 
pytania. 
Radna Barbara Wolak zapytała z czym różnią się stany końcowe ujęte w projekcie 
uchwały budżetowej z komisji z uchwałą, którą radni otrzymali dziś na sesji a jest to 
różnica ok 180 tyś. zł. ? 
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Pani Małgorzata Zdunek wyjaśniła iż w okresie od sporządzenia projektu budżetu do dnia 
sesji wpłynęły na konto Urzędu środki na zasiłki dla Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej i zarządzeniem Wójta Gminy zostały  przekazane do GOPS. 
Przewodniczący Rady podziękował za wyjaśnienia.  Wobec braku dodatkowych pytań 
przystąpiono do głosowania. 
 
 
 W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. 
 
W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  
podjęła UCHWAŁĘ  Nr XLVI/324/10 z dnia 30 sierpnia 2010 roku w  sprawie  zmiany 
Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z  dnia  29  grudnia 2008 roku  w  
sprawie  uchwalenia  budżetu  gminy  na rok 2009. Uchwała stanowi załącznik  Nr 7 do 
protokołu. 
 
Ad.8. Informacja Wójta o działalności w okresie między sesjami.  
 
Informacje przedstawił Pan Józef Gutowski i stanowi ona załącznik Nr 8 do protokołu.   
 
Ad.9. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radna Barbara Wolak poprosiła by: 
- zwrócić się do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wyczyszczenie rowów, 
- wyciąć suche drzewo przy ul. Grunwaldzkiej od strony Jałowca, 
Radny Roman Szaflik- wyciąć krzaki i drzewa przy świetlicy w Jarzębinie, 
Radna Bernadeta Łukaszewska na ul. Krzywej są straszne dziury, 
Radny Mirosław Blicharz  przy nowej zatoczce w Straszewie należałoby dołożyć 10-
12 krawężników by nie niszczono asfaltu, 
Radny Jerzy Paradowski: 
-  wyciąć dwa dodatkowe krzewy przy zatoczce w Straszewie bo jest mała widoczność 

od Trzciana, 
-poprawić drogę w Straszewie w ramach gwarancji bo jest zniszczona, 
-oświetlenie uliczne w Trzcianie, nie palą się lampy koło przystanku i bud. 
wielorodzinnego; odłączona jest lampa przy nowym chodniku, 
Radny Aleksander  Grochowski – zaapelował by cos zrobić z odwodnieniem ul. 
Grunwaldzkiej bo po deszczach sytuacja jest tragiczna, 
 
 Ad.10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Wójt Gminy odpowiedział: 
Radnej Barbarze Wolak: 
-na chwile obecną są problemy z wycinką drzew, gdyż zmieniły się przepisy i nie można 
tak łatwo wyciąć drzew przy drogach tak jak to było do tej pory.  
Radnemu Jerzemu Paradowskiemu : 
- krzewy zostaną wycięte, 
-droga w Straszewie zostanie zrobiona w ramach gwarancji, 



Strona 6 z 7 
 

- jeśli chodzi o drogę w Trzcianie i oświetlenie to Wójt jest w stałym kontakcie z 
mieszkańcami i w sytuacjach wymagających interweniuje u wykonawcy. Wykonawca wie 
również o niepalącej się lampie, 
Radnemu Mirosławowi Blicharz – nie było jeszcze odbioru zatoczki w Straszewie, 
jeszcze trawają tam prace końcowe i wykonawca zostanie powiadomiony o tym by 
zabezpieczył asfalt krawężnikami. 
Przewodniczący Rady odpowiedział Radnemu Aleksandrowi Grochowskiemu, iż na temat 
odwodnienia i kanalizacji burzowej była rozmowa na komisji i Pan Roman król ma 
sprawdzić jak to wygląda w naszej Gminie i wtedy będziemy się zastanawiać jak sprawę 
rozwiązać. Najprawdopodobniej będzie potrzebna ocena fachowca w dziedzinie 
melioracji a całe przedsięwzięcie pochłonie spore środki pieniężne więc na pewno nie da 
się tego wykonać w jednym roku.  
 
Ad.11. Wolne wnioski i informacje. 
 
Sołtys Sołectwa Straszewo Pani Janina Pelcer zapytała co z oświetleniem, które miało być 
wykonywane w tym roku w ramach funduszu sołeckiego i czy budowa placu zabaw w 
Straszewie będzie realizowana na pewno? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział iż owszem plac zabaw będzie realizowany w tym roku 
w Straszewie. Jeśli chodzi o oświetlenie uliczne to sprawdzane są możliwości przyłącza i 
załatwiane pozwolenia w Zakładzie Energetycznym. 
 
Sołtys Sołectwa Benowo Pan Józef Bator zapytał czy dokonany został już odbiór 
wodociągu w Benowie, bo nadal kilku mieszkańców nie ma podłączonych wodomierzy i 
drogi zdewastowane przy budowie wodociągu nie zostały doprowadzone do stanu 
pierwotnego. 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział iż odbiór jeszcze się nie zakończy i wykonawca ma 
obowiązek założyć wodomierze wszystkim jeśli są osoby, które jeszcze tych wodomierzy 
nie maja to na pewno zostaną one im założone. Jeśli chodzi o stan dróg to wykonawca 
dobrze wie, że musza one zostać doprowadzone do stanu pierwotnego.  
 
Pan Roman Król poinformował, iż zostały rozwieszone ogłoszenia o zbiórce nieczystości 
wielkogabarytowych, jak również makulatury, starych ubrań oraz zepsutego sprzętu rtv, 
agd.  
 
Przewodniczący Rady poinformował radnych o konieczności złożenia oświadczeń 
majątkowych na 2-mce przed końce kadencji, których termin mija 12 września. Zaprosił 
również na obchody 71 rocznicy wybuchu II wojny światowej, które będą się odbywać 1. 
IX. O godz. 11 00 przy Skwerze Kombatantów w Kwidzynie, jak również zaprosił 
wszystkich na Dożynki Gminne, które odbędą się dnia 4.IX przy świetlicy GOK w 
Ryjewie. Imprezę rozpocznie msza św.  o godz. 15 00 w Kościele pw. Bł. Michała Kozala 
w Ryjewie.  
 
Głos zabrał mieszkaniec Borowego Młyna Pan Tadeusz Szablicki, który poskarżył się na 
niesprawiedliwość i złe przepisy, które regulują prace ośrodków pomocy społecznej. 
Przepisy te zdaniem Pana Tadeusza Szablickiego nie mogą pomagać tak naprawdę tym, 
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którym pomoc się należy. Pan Tadeusz Szablicki poskarżył się również na działanie 
sołtysa Sołectwa Borowy Młyn, który w jego mniemaniu nie dba o dobro mieszkańców 
sołectwa.  W Borowym Młynie nie ma odpowiedniego oświetlenia, są dziury w drogach  i 
nikt się tym nie interesuje. Niebezpieczna jest też wysoka skarpa przy przejeździe 
kolejowym, która przysłania widoczność.  
 
Przewodniczący Rady poinformował Pana Tadeusza Szablickiego iż przepisy, na 
podstawie których działa GOPS są ściśle określone ustawą i Rada Gminy nie jest władna 
by je zmieniać.  Jeśli chodzi o działania wykonywane przez sołectwa to co roku odbywają 
się zebrania sołeckie na których można złożyć swoje propozycje. Oczywiście Pan Wójt w 
miarę możliwości postara się zwrócić uwagę na poruszane przez Pana postulaty i je 
zweryfikować.   
 
 
Ad.12. Zakończenie obrad. 
 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XLVI sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
                                                                                                         Przewodniczący 
                                                                                                         Rady       Gminy 
 
                                                                                                         Kazimierz Zima 
 
 
 
 

                


